

Vino Marcinčák

Riesling Slamové 2021

Vineyard | Wine

The Marcinčák Winery is the largest Certified Organic winery in the Czech Republic with 110 hectares of vines under cultivation. Founded in 1990, the owner/winemaker Petr Marcinčák is a specialist in “slamové” or “straw wine” though his whites and reds are equally good. The EU has recently designated slamové as a protected product of the Czech Republic.

Marcinčák is a repeat “BIO Winemaker of the Year” winner and a founding member of the Mikulov VOC and V8 Alliance. He and his family run a successful Inn which pairs his excellent wines with gourmet cuisine. The Winery is located in the wine sub-region Mikulov | Moravia.

Grapes are hand harvested and dried on straw palettes for up to 3-6 months depending on the variety. The grapes are pressed whole cluster over a period of 36 hours in a gentle pneumatic press. The must is the consistency of honey. It is then fermented and matured in neutral oak vessels.

Tasting Notes | Pairing Suggestions

This wine is characterized by its honey-yellow color with amber reflections and very high viscosity. It has an intense aroma of orange marmalade with ginger and rhubarb pie with sweet crumble. The taste is very bold and rich, reminiscent of fruit syrup and meadow honey. The wine has a long sweet finish. It pairs well with desserts, blue cheese, apple pie.

Analytics

Alcohol	6.8%
Residual Sugar	244.1 g/L
Acids	9.2g/L

Archiving potential is up to 20 years



Hello@nicheandnosh.ca | www.nicheandnosh.ca | @Niche&Nosh



Description

DESCRIPTION

Vineyard management: medium line with one draft

Vineyard density: 4,200 heads/ha

Vineyard age: 13 years

Harvest date: 14/01/2022

Sugar content of must (°CNM): 40.8 °

Residual sugar content (g/l): 244.1

Acid content (g/l): 9.2

Alcohol content: 7 % vol.

Sugar-free extract content (g/l): 75.4

Batch size (bottles): 1,200

Bottling date: September 2022

Contains sulfur dioxide

Soil Conditions

The warm Baden sea left thick sediments of calcareous gravel, sand and clay in South Moravia, which form the most important horizon in the vineyards of Novosedly. The comparable geological bedrock of the vineyards is also characteristic of the Médoc region in Bordeaux, whose Tertiary sediments were deposited in bays of the same sea as the sediments in the Novosedly area.



Vino Marcinčák – Riesling Slamové 2021

Vignoble | Vin

La cave Marcinčák est le plus grand producteur de vin certifié biologique de la République tchèque, avec 110 hectares de vignes en culture. Fondée en 1990, le propriétaire et vigneron Petr Marcinčák est un spécialiste du « slamové » ou « vin de paille », bien que ses vins blancs et rouges soient également excellents. L'UE a récemment désigné le slamové comme un produit protégé de la République tchèque.

Marcinčák a été plusieurs fois élu « Vigneron BIO de l'année » et est membre fondateur du Mikulov VOC et de l'alliance V8. Lui et sa famille gèrent avec succès une auberge où ses excellents vins sont associés à une cuisine gastronomique. La cave est située dans la sous-région viticole de Mikulov | Moravie.

Les raisins sont récoltés à la main et séchés sur des palettes de paille pendant 3 à 6 mois, selon la variété. Les raisins sont pressés en grappes entières pendant une période de 36 heures dans une presse pneumatique douce. Le moût a la consistance du miel. Il est ensuite fermenté et vieilli dans des cuves en chêne neutre.

Notes de dégustation | Suggestions d'accords

Ce vin se caractérise par sa couleur jaune miel avec des reflets ambrés et une très haute viscosité. Il a un arôme intense de marmelade d'orange avec du gingembre et une tarte à la rhubarbe avec un crumble sucré. Le goût est très audacieux et riche, rappelant le sirop de fruits et le miel de prairie. Le vin a une longue finale sucrée. Il se marie bien avec les desserts, le fromage bleu, et la tarte aux pommes.

Analyse

- Alcool : 6,8 %
- Sucre résiduel : 244,1 g/L
- Acides : 9,2 g/L

Le potentiel de conservation est jusqu'à 20 ans.

